
 

 

Årsmelding 2024 

Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre 

 

 

Bilde 1 Befaring med assistanse frå Kystvakta, foto Stine E. A. Nøding 

 

 

 

 

           16.01.2025 

         Stine Emilie A. Nøding 



Styret 2024 

Medlemmene fra kommune og Fylkeskommune sitter til etter kommune- og fylkestingsvalg i 
2027 mens representant fra Sametinget sitter til nytt Stortings- og Sametingsvalg i 2025. Styret 
har i 2024 hatt følgende sammensetning: 
 

Rolle Ordinært medlem Varamedlem Representerer 

Leder Mona Benjaminsen Lasse Bjørnstad Karlsøy kommune 

Nestleder Anders Tørresen Marta Hofsøy 
Troms og Finnmark 
fylkeskommune 

Styremedlem Frank Dalan Hanne Nilsen Karlsøy kommune 

Styremedlem Marit Inga Sara Pettersen Knut Wingstad Sametinget 

 
 

Forvaltningsansvar 
Verneområdestyret har, i tillegg til Nordkvaløya-Rebbenesøya landskapsvernområde, 
forvaltningsansvaret for Ytre Karlsøy marine verneområde og følgende naturreservater:  

• Flatvær naturreservat 

• Måsvær naturreservat 

• Breivika naturreservat 

• Kvitvær naturreservat 

• Sørfugløya naturreservat 
 
 

Verneområdeforvaltere 
Nordkvaløya-Rebbenesøya verneområdestyre har siden oppstart i 2012 delt 
verneområdeforvalter, Oddrun Skjemstad, med Lyngsalpan verneområdestyre. I august 2019 ble 
det ansatt en til forvalter, Stine E. A. Nøding. Dette har doblet forvalterressursene, og gitt 
mulighet for å utrette mer arbeid og mer fokus på tilstedeværelse og informasjon i 
verneområdene. Dette er også en av grunnene til at verneområdestyret følte seg komfortabel 
med å påta seg forvaltningsansvaret for flere verneområder enn det styret har hatt fra starten 
av.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Styrets aktiviteter 2024 
 

Møter 
Verneområdestyret har hatt fire ordinære styremøter i 2024, samt et par e-post møter. 

• Styremøte 7. mars 

• Styremøte 18. juni med markering av 20års jubileum for flere av verneområdene. 

• Styremøte og befaring på Hersøya 29. august. 

• Styremøte på Teams 14. oktober. 

• Styremøte 5. desember, med sosialt og overnatting på Vannøya. 
I tillegg har verneområdestyret deltatt på 

• Regional samling for alle verneområdestyrene i Troms og Finnmark i Tromsø 3.-4. april. 

• Møte med Marine Spark 4. april. 

• Intervju om verneområdeforvaltning 29. april. 

• Møte med grunneier 11. november. 

• Samling for Sametingets styremedlemmer i Trondheim 27.-28. november. 
 
Protokoller til styremøtene ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside. 
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/styret  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/styret


Aktivitet i verneområdene 2024 

 

Regional samling i Tromsø 
Rett etter påske var det duket for Regional samling for alle Verneområdestyrene i Troms og Finnmark. 

Den 3. og 4. april var nesten alle faste- og varamedlemmer i Troms og Finnmark samlet på Scandic i 

Tromsø for opplæring og erfaringsutveksling. Forvalter satt i arrangementskomiteen og det ble en god 

del møter og kontorarbeid for å få sydd alt i hop.  Det ble to flotte dager med godt innhold og ikke minst 

et veldig inspirerende avsluttende innlegg fra Pål Medhus.  

 
Bilde 2 Regional samling,  foto Stine E. A. Nøding 

 
Bilde 3 Inspirerende innlegg fra Pål Medhus, foto Nina Storm 



20års jubileum 
Den 18. juni fylte Nordkvaløya-Rebbenesøya landskapsvernområde, Flatvær naturreservat, 
Måsvær naturreservat, Kvitvær naturreservat, Sørfugløya naturreservat og Breivika 
naturreservat 20 år. Dette ble markert med bålkos, kaffe og kaker i gapahuken i Mikkelvika. 
Tusen takk til alle som kom og markerte jubileet med oss! 

 
Bilde 4 Brettekopper og sitteunderlag,  foto Stine E. A. Nøding 

 
Bilde 5 20års jubileums feiring, foto Oddrun Skjemstad                           Bilde 6 20års jubileums feiring, foto Lena Engvik 

 
Bilde 7 20års jubileums feiring, foto Stine E. A. Nøding 



Dokumentasjon av bygg i landskapsvernområdet 
I forbindelse med arbeidet med forvaltningsplanen var det ønskelig for Styret å få dokumentert 
de bygg som er i verneområdet, og starte arbeid med å behandle eventuelle ulovligheter, for å 
få alle bygg lovlig og oppdatert i Styrets dokumenter. Dette vil bli vedlegg i forvaltningsplanen, 
og referanse for eventuelle endringer og nybygg som kommer senere. 
 
I den forbindelse var forvalterne ute 3. og 4. juni og dokumenterte alle bygg på Grøtøya, 
Måsværet, og nesten alt på Nordkvaløya. Forvalterne fikk god assistanse fra Kystvakta, og hadde 
to flotte dager i landskapsvernområdet. 

 
Bilde 8 Kystvakta, foto Stine E. A. Nøding 

 

Bilde 9 Forvaltere på tur          Bilde 10 Befaring                                       Bilde 11 Befaring 
foto Oddrun Skjemstad             foto Oddrun Skjemstad                           foto Stine E. A. Nøding 

 



Styret var selv ute på Hersøya og dokumenterte nesten alle byggene der.  
 

 
Bilde 12 Verneområdestyret på befaring, foto Oddrun Skjemstad 

 
Bilde 13 Utsetting av båt                                   Bilde 14 Utsetting av båt                                   Bilde 15 Befaring Hersøya 
foto Marit Pettersen                                           foto Marit Pettersen                                           foto Marit Pettersen 

 
De fire resterende eiendommene vil dokumenteres i løpet av 2025.01.15 



Skjøtsel i Breivika naturreservat  
Det har stått en forfallen gammel jaktbu i Breivika naturreservat. Den 5. og 6. juni var forvalterne i 

Breivika og ryddet denne bua. Forvalterne ble slengt på land av Kystvakta etter de to dagene med dem, 

og ble hentet av Karlsøy jeger og fiskeforening med verneområdestyrets båt. Alt av søppel ble sortert i 

storsekker. Helitrans stod for utflyging av søpla. De fløy samtidig ut marint avfall fra Nordvika på 

Rebbenesøya som Tromsø Havpadleklubb hadde samlet ferdig. Styret fikk også fløyet ut en gammel 

skuter som stod forlatt ved Vassdalen på Rebbenesøya. Det var også godt samarbeid med Remiks for 

levering av avfallet.  

 
Bilde 16 foto Oddrun Skjemstad                                   Bilde 17 foto Stine E. A. Nøding 

 
Bilde 18 foto Oddrun Skjemstad                      Bilde 19 foto Oddrun Skjemstad                        Bilde 20 foto Oddrun Skjemstad 

 

 



 
Bilde 21 foto Stine E. A. Nøding                               Bilde 22 foto Stine E. A. Nøding 

 

Bilde 23 Overnatting i Breivika, foto Stine E. A. Nøding 

 

 

Båthengerparkeringa 
I 2024 ble båthengerparkeringa utvidet til å omfatte hele arealet som er satt av til dette. Det har lenge 

vært ønskelig for styret å få bedre plass på båthengerparkeringa i Mikkelvika. Nå er det endelig gjort.  



 

A-AAgora 
Verneområdestyret gikk i 2022 med i et EU-prosjekt, A-AAgora. Prosjektets hovedfokus er 
bevaring og restaurering av marine områder. Verneområdestyrets hoveddel inn i dette 
prosjektet er forvaltningsplanen vi startet arbeid med i 2023. Dette arbeidet fortsatte i 2024 
med hovedvekt på samarbeid med de andre partnerne for å innhente oppdatert informasjon 
om områdene. 
 
Det er også en rekke møtevirksomhet og annen aktivitet i forbindelse med prosjektet.  
Møter gjennomført i 2024 i forbindelse med A-AAgora: 
 

Møter A-Aagora 2024   
EU-gruppen   

25. jan. zoom-møte 
22. feb. zoom-møte 

14. mar. zoom-møte 
18. apr. zoom-møte 
23. mai. zoom-møte 
27. jun. A-AAGORA GA Online Meeting  

19. sep. zoom-møte 
21.-25.okt. Fysisk "face-to-face" møte i Malaga 

4. des. zoom-møte 
    
Norske samarbeidspartnere   

10. jan. Teams møte 
11. jan. Teams møte 
15. feb. Fysisk møte i Tromsø 
21. feb. Fysisk møte i Tromsø 
21. feb. Fysisk møte i Karlsøy 

12. mar. Fysisk møte i Tromsø 
25. apr. Teams møte 
17. jun. Fysisk møte i Tromsø 
27. jun. Teams møte 
4. sep. Fysisk møte i Tromsø 

11. sep. Fysisk møte i Tromsø 
15. okt. Fysisk møte i Tromsø 

    
Planlegging av Regional 
samling (forvalter)   

15. jan.   
24. jan.   

1. feb.   
6. feb.   

16. feb.   
19. mar.   



    
Andre møter   

11. jan. Møte med Karlsøy kommune 

13. feb. Planlegging sjøfuglkartlegging Karlsøy 2024 

12. mar. 
Innlegg om styret og våre verneområdet på UiT - BIO3004 - 
Ecosystem Based Management 

20. mar. Møte på Rebbenesøya 

03.-04.apr. Opplæringssamlig verneområdestyrer Troms og Finnmark 

10. apr. Forvalterne intervjuet om restaurering av natur 
30. apr. Møte om feltavtale og overtid 
29. apr. Intervju om verneområdeforvaltning 
29. mai. Digitalt fagseminar Statsforvalteren 

3.-4.06.2024 Dokumentering av bygg i landskapsvernområdet 
5.-6.06.2024 Skjøtsel Breivika naturreservat 

11.-13.06.2024 Forvaltersamling  
18. jun. Pensjonskurs 

3. jul. Skjøtsel Mikkelvika 

20. aug. Planleggingsmøte samarbeidsprosjekt LVO og Ishavskysten 
21. apr. Møte om turisme Rebbenesøya 
26. sep. Mikkelvika 

8.-10.okt. Avdelingssamling 
29. okt. Filuftslivssamling 

12. des. Blue Parks Community  

20. nov. 
Intervju av forvalterne om verneområder og samisk 
tilstedeværelse 

27.-28.nov. Samling for Sametingets representanter i verneområdestyrer 
10. des. Climate-Ready Merine Protected Areas 
10. des. Blueye Robotics Online training course 

12. des. Planleggingsmøte med Statens Naturoppsyn 
 
 

Fysisk møte i Malaga 

I slutten av oktober (21.-25. oktober) var det fysisk møte for alle i EU prosjektet i Malaga. 
Hovedmålet med dette møtet var å møte de assosierte regionene som skal prøve å bruke vår 
planskisse for bevaring og restaurering av marine områder. Det var også møte med 
søsterprosjektet vår CLIMAREST. Det var gjennomgang av innovasjoner og avstemming av hva 



som man mente var innovativ på et punkt eller helhetlig. Forvalterne ble stående og forklare 
økoturisme konseptet i Demo Norge, da hun som er hovedhjernen bak dette ikke hadde 
mulighet å være med.   
 

 
Bilde 24 Fysisk samling A-AAgora  i Malaga , foto Stine E. A. Nøding 

 
Bilde 25  Fysisk samling A-AAgora  i Malaga , foto Stine E. A. Nøding 

 



 
Bilde 26  Fysisk samling A-AAgora  i Malaga,                                    Bilde 27  Fysisk samling A-AAgora  i Malaga, 
foto Stine E. A. Nøding                                                                              foto Stine E. A. Nøding 

 
Bilde 28  Fysisk samling A-AAgora  i Malaga , foto Stine E. A. Nøding 



Artikkel 

Det er skrevet en artikkel i 
forbindelse med EU-prosjektet 
hvor forvalterne har bidratt 
med informasjon og står som 
medforfattere. 
Ecotourism – A Driving Force 
for Protection, Restoration and 
Sustainability Development of 
Coastal Ecosystems? 
 

Samling for Sametingets 

representanter i 

verneområdestyrene 
Den 27. og 28. november var 
det samling for Sametingets 
representanter i 
verneområdestyrene. 
Samlingen var i Trondheim. 
Begge forvalterne og Marit var 
til stede.  

Bilde 29 Bilde av artikkel, hentet fra nett 

https://www.highnorthnews.com/en/ecotourism-driving-force-protection-restoration-and-sustainability-development-coastal-ecosystems
https://www.highnorthnews.com/en/ecotourism-driving-force-protection-restoration-and-sustainability-development-coastal-ecosystems
https://www.highnorthnews.com/en/ecotourism-driving-force-protection-restoration-and-sustainability-development-coastal-ecosystems
https://www.highnorthnews.com/en/ecotourism-driving-force-protection-restoration-and-sustainability-development-coastal-ecosystems


 
Bilde 30 Bilde fra Sametingets samling, foto Stine E. A. Nøding 

 
 

Formidling/Informasjon 
Måseegg-kampanje 
Vi informerte også i 2024 på våre facebooksider om bærekraftig eggplukking. Vi blir bruke de 
innslag og artikler som ble laget i 2022 til å fortsette denne informasjonskampanjen i årene som 
kommer.  
 



Workshop på UiT – Ecosystem based management  
Den 12. mars var forvalterne på UiT. Vi var invitert inn på en workshop i faget Ecosystem based 

management. Vi presenterte våre verneområder, styret og jobben vår. Det var også en fra UiT 

som hadde et innlegg etter oss om urfolk og forvaltning/bevaring gjennom tradisjonell bruk 

med eksempler fra ulike kontinenter. Etterpå deltok vi alle tre i et panel og svarte ut spørsmål 

som studentene kom med. Det var en artig opplevelse og både vi og studentene kom ut med 

mye nye inntrykk og tanker.  

 

Forvaltersamling på i Reisa nasjonalpark og Kvænangsbotn og Navitdalen 

landskapsvernområder 
Nasjonalpark- og verneområdeforvalterne i Troms og Finnmark har fått en tradisjon på å besøke 
hverandre sine verneområder. I juni var vi samlet og besøkte Reisa nasjonalpark og 
Kvænangsbotn og Navitdalen landskapsvernområder. 
 
Vi fikk en flott tur på Reisaelva med elvebåt, besøkte Mollisfossen og fikk se hellemaleriene. Vi 
overnattet på Ovi Raishiin første natta. Dagen etterpå startet vi med en tur til Sarafossen, før vi 
kjørte til Kvænangsbotn, besøkte utstillingen i Sørstraumen 
og kjørte opp dalen til innfallsporten til Kvænangsbotn landskapsvernområde ved 
Rundvannsbekken. Vi overnattet på Dalstuene.  
 

 
Bilde 31 Elvebåttur                                         Bilde 32 Mollisfossen                                          Bilde 33 Hellemaling 



 
Bilde 34 Ovi Raishiin                         Bilde 35 På tur til Sarafossen              Bilde 36 Sarafossen 

 
Bilde 37 Informasjonsinstallasjon                 Bilde 38 Overnatting Dalstuan               Bilde 39 Overnatting Dalstuan 
Kvænangsbotn lvo, Navitdalen lvo 

 

 
Bilde 40 Kvænangsbotn lvo                                                   Bilde 41 Kvænangsbotn lvo                           Bilde 42 Kvænangsbotn lvo 
Foto 31-42 Stine E. A. Nøding 

 
 
 
 
 
 



Avdelingsmøte i Vadsø 
Miljøavdelinga hos Statsforvalteren i Troms og Finnmark hadde avdelingssamling i Vadsø 08.-10. oktober. 

Vi fikk møtt og snakket med både de andre forvalterne og de andre på Miljøavdelingen vi ikke treffer så 

ofte. Det var noen produktive og koselige dager. 

 

 

Årets siste styremøte 
Årets siste styremøte ble gjennomført på Vannøya, middag, sauna med havbad og snøbad og ellers 

koselig sosialt samvær. Mona, Marit, Frank, Oddrun og Stine var med på turen. Frank klarte å lure seg 

unna bildene denne gangen. 

 
Bilde 43 Middag, foto Marit Pettersen    Bilde 44 Klar for badstu, foto Marit Pettersen  
  

 

 

 

Generelt 
Ellers har vi også hatt en rekke webinarer og digitale møter. Det er Forvaltermøte hver 3. uke, 

Avdelingsmøte en gang i måneden og Allmøte for alle hos Statsforvalteren en gang i måneden. I tillegg 

kommer andre småmøter internt og med andre. Vi har også hatt en rekke turer til Tromsø, Hansnes og 

Mikkelvika. Det kan være utkjøring av informasjon, eller fiksing av ulike småting.  I tillegg har vi en rekke 

turer, møter og annet arbeid som gjøres i forbindelse med forvaltningen knyttet til verneområdestyret 

for Lyngsalpan landskapsvernområde. Grovt regnet har vi 15-20 møter/befaringer/annet i kalenderen 

per måned.  

 

 

 

 

 

 



Forvaltningsplan 

Landskapsvernområdets forvaltningsplan ble vedtatt i 2017 og er fortsatt gjeldende for 
området. Forvaltningsplanen ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside: 
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-
LVO/publikasjoner/forvaltningsplan 
 
I 2023 startet Verneområdestyret opp arbeid med å lage felles forvaltningsplan for de syv 
verneområdene styret nå forvalter. Det er per nå kun Nordkvaløya-Rebbenesøya 
landskapsvernområde som har forvaltningsplan. 
 
 
Besøksstrategi 
Verneområdestyret har utarbeidet besøksstrategi for området. Strategien er en plan for hvordan 
forvaltningen ønsker at besøkende skal møte verneområdet. Besøksstrategien ble endelig 
vedtatt av Miljødirektoratet i brev av 14.03.2019. 
Besøksstrategien ligger tilgjengelig på verneområdestyrets hjemmeside: 
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/publikasjoner/besoksstrategi 
 
Besøksstrategien vil revideres i forbindelse med utarbeidelse av ny forvaltningsplan.  
 
Økonomi  
Verneområdestyret hadde i 2024 kr 405 000,- i tiltaksmidler på bakgrunn av tiltaksplan og 
innmeldt behov til Miljødirektoratet.  25 000 kr av dette gikk direkte til Statens Naturoppsyn til 
minkfeller. 
I tillegg fikk vi supplerende midler på 150 000 kr til båthengerparkeringa, og 10 000 kr til 
reparasjon av vedskjulet på parkeringa i Mikkelvika. 
Midlene ble brukt som følger: 

• Utvidelse av båthengerparkeringa      =   343464,00,- 

• Søppelrydding                 =     84111,12,- 

• Arbeid med startpunkt Rebbenesøya                 =     81499,00,- 

• 20års jubileum        =     18360,00,- 

• Sagblad          =       5674,40,- 
 

SUM                     533108,52  ,- 
 
Det ble en rest på 6891,48 kr på grunn av litt usikkerhet rundt utgifter til båthengerparkeringa 
og reparasjon av vedskjulet som pga. misforståelser ikke ble utbetalt før 2025. 
 
 
 
 

https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/publikasjoner/forvaltningsplan
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/publikasjoner/forvaltningsplan
https://www.nasjonalparkstyre.no/Nordkvaloy---Rebbenesoy-LVO/publikasjoner/besoksstrategi

